
Geachte raadsleden, 
Naar aanleiding van de vragen die gesteld zijn op de technische avond begroting 2020 over 
schapenboeten, het volgende: 
  
Op de begroting staat jaarlijks  
€ 20.243 voor de restauratie van schapenboeten die gemeentelijke monument zijn, max 60% 
subsidie. 
€ 28.507 voor de uitvoeringsregeling onderhoud schapenboeten, ruim € 500 per boet per jaar voor 
onderhoud. 
  
Sinds de invoering van de Erfgoedwet in 2016 en de Erfgoedverordening Texel 2018 kunnen wij als 
gemeente nu onderhoud aan monumenten afdwingen. Verleiden met subsidies doen we al 
decennia. Langzaam neemt het aantal schapenboeten af. De onderhoudsstaat van het merendeel 
van de boeten is echter redelijk tot goed. De Uitvoeringsregeling onderhoud schapenboeten werkt 
goed voor de dertig agrarische monumentale boeten die in de regeling met De Lieuw zitten. In het 
oog springen de boeten van eigenaren die niet genegen zijn om iets aan onderhoud te doen, zoals 
de twee van Oudeschild. Deze twee rijksmonumenten hebben inmiddels een staat van verval 
bereikt waardoor onderhoud geen zin meer heeft. Grootschalige restauratie/herbouw zou nodig 
zijn om deze boeten in ere te herstellen. Het blijft particulier eigendom, waardoor de invloed van 
de gemeente hierop eigenlijk nihil is. Bovendien, als iemand er ‘last’ van heeft, is het risicovol 
om er gemeenschapsgeld in te stoppen.  
Planning: 
Alle monumenten, waaronder het grootste deel van de schapenboeten, zijn geïnventariseerd op 
de onderhoudsstaat. Deze zomer worden de resultaten bij elkaar gebracht. Dit zal o.a. leiden tot 
een lijst waarop de monumenten staan waarvan de onderhoudsstaat dermate slecht is dat ze 
voorgedragen gaan worden om af te voeren van de monumentenlijsten (bij rijk en gemeente). 
Daaronder zal ook een aantal schapenboeten vallen. Daarmee zou de weg vrij zijn om een aantal 
vervallen boeten op te ruimen. Maar ook dat is een verantwoordelijkheid van de eigenaar: zolang 
de openbare veiligheid niet in het geding is, kan de gemeente niet afdwingen dat bouwvallen 
worden opgeruimd. 
Na de zomer kan de raad een kadernotitie verwachten voor een te ontwikkelen 
schapenboetenbeleid. Daarin zal de raad een aantal opties voorgelegd krijgen op welke wijze de 
toekomst van de schapenboeten (zoveel mogelijk) veiliggesteld kan worden. 
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